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A 2022-es év őszi félévében lehetőségem volt Szöulban, a Sogang University-n tölteni egy 

szemesztert. Bizton állíthatom, hogy a kint töltött négy hónap egyetemi éveim egyik 

legmeghatározóbb és legkedvesebb élménye, ezért mindenkit bátorítok, hogy használja ki a 

lehetőséget és legalább egyszer vegyen részt egy mobilitási programban – Koreát pedig külön 

ajánlom erre a célra. 

Miért épp Korea? 

Bár a több mint tízórás repülőút (és a repülőjegy ára), 7-8 órás időeltolódás, Szöul tekintélyes 

mérete (agglomerációval együtt kb. 25 millióan lakják) és az azzal járó jelentős légszennyezés 

elsőre riasztóan hathat, tapasztalatom szerint Korea egy kifejezetten élhető hely nemzetközi 

diákok számára. Jó a közlekedés, rendkívüli a közbiztonság (megtapasztalhattam, milyen 

minden félelemérzet nélkül sétálni éjszaka), nagy a tisztaság, rengeteg a fa, remek kulturális és 

szórakozási lehetőségek állnak rendelkezésre, és az sem utolsó, hogy tele van a város nyilvános 

vécékkel. Ami pedig talán a leglényegesebb szempont: kimagasló az oktatás színvonala. 

A Sogang University 

Személyes tapasztalataim alapján csak ajánlani tudom a Sogangot. A kedvező benyomás már a 

kiutazásom előtt megkezdődött, abból az egyszerű okból kifolyólag, hogy remek volt a 

kommunikáció az egyetem részéről. A szükséges információkat hamar, maguktól elküldték, 

összefoglaló kézikönyvet biztosítottak a teendőkről, időpontokról, hasznos tippekről (mindent 

érintve a vízumigénylés menetétől a lakhatáson át a COVID-teszt lebonyolításáig), mindig 

időben tájékoztattak és rendkívül gyorsan válaszoltak az e-mailekre. Ez hihetetlenül 

megkönnyítette a számomra legkellemetlenebb feladatot (és úgy gondolom, nem vagyok ezzel 

egyedül): a papírozást és ügyintézést. 

Az oktatás színvonala szintén remek volt. Az órák inkább szeminárium jellegűek, nagyobb a 

hangsúly különböző készségek elsajátításán és fejlesztésén, mint a lexikális tudás növelésén, 

nagy szerepet kap az egyéni vélemény minél jobb artikulálásának segítése. Több az óráról órára 

kapott feladat és olvasmány, több prezentációt kell tartani. Ehhez fontos hozzátenni, hogy 

emiatt kevesebb tárgyat lehet felvenni, és ami kint 3 kredit, az átszámítva 8 itthoni kreditnek 

feleltethető meg. Így tehát az embernek kevesebb, de nagyobb erőfeszítést igénylő tárgyai 

vannak, amelyeket elvégezve tényleg jelentős készség- és tudásbéli fejlődést lehet érezni. 



Nemzetközi tanulmányok szakos hallgatóként csak erről a karról tudok részletesebben 

nyilatkozni, de az én elvárásaim maximálisan teljesültek. Abban is gyakorlatilag korlátlan 

szabadságom volt, hogy milyen órákat szeretnék felvenni, hatalmas választékból választhattam 

(és nem csak a kar által meghirdetett tárgyak közül). A hozzám hasonlóan Kelet-Ázsia iránt 

érdeklődő diákoknak külön a figyelmébe ajánlom az egyetemet, ugyanis rengeteg olyan érdekes 

órán nyílik lehetőség részt venni, amelyekhez hasonlók felvételére itthon nincs lehetőség. Ezzel 

együtt azt is kiemelem, hogy másodéves mesterszakos nemzetközi tanulmányok hallgatóként 

csak egy tárgyat láttam, amit egy itthoninak meg lehetett volna feleltetni és elfogadtatni. 

Viszont mivel Koreában már decemberben véget ér a vizsgaidőszak, januárban könnyen 

levizsgázhat az itthoni tárgyakból az, aki nem szeretne csúszni. 

A végső dolog, amit szeretnék kiemelni az egyetemmel kapcsolatban: egyszerűen jó volt 

odajárni. Az épületek modernek és jól felszereltek, a campus tele van növényekkel, különböző 

eseményeken vehetünk részt (például az egyhetes őszi fesztiválon), szabadidős klubok tagjai 

lehetünk. Az egyetem egyik diákszervezete, a HUG kifejezetten azzal foglalkozik, hogy 

részképzésüket töltő nemzetközi diákoknak szervezzen programokat. Így igazán könnyű volt 

megismerni másokat és Koreát: eljuthattunk például palotákba, a demilitarizált zónába, 

buddhista templomokba vagy éppen koreai spaba. Aktív közösségi élete lesz tehát annak, aki a 

Sogangot választja. 

 

A campus ősszel és télen 



Lakhatás 

Fontos pozitívum, hogy nemzetközi diákként könnyedén lehet helyet kapni az egyetemi 

kollégiumban. A Gonzaga kollégium rendkívül kényelmes módon a kampusz területén 

helyezkedik el. Ez nemcsak az órákra járást könnyíti meg, de a szórakozó- és 

bevásárlónegyedeket (Sinchon, Hongdae) is kőhajításnyira hozza, ráadásul a fő látványosságok 

is gyorsan elérhetők onnan. A kollégium tiszta, jól felszerelt, a szobákban van légkondicionáló 

és padlófűtés, az emeleteken közös hűtő és mikró, közvetlenül a bejárat előtt, a kampuszon 

pedig éjjel-nappali bolt, fénymásoló, kávézók és diákbarát éttermek vannak. A koli menzáját 

legfőképp erős idegzetűeknek és koreai ételeket kedvelőknek ajánlanám, de egyébként korrekt 

a koszt, meg lehet szokni. A szállás átszámítva, menzával együtt nagyjából 700000 forint volt 

négy hónapra. A kollégiumban lakás hátulütője, hogy a szobán kívül mindenhol maszkot kellett 

hordani, egy szobatárssal kell a szobán osztozkodni, és nem rendelkezik az ember saját, de még 

csak közös konyhával sem; de ezekkel együtt is úgy gondolom, megéri a Gonzagaban lakni. 

Úgy pláne, hogy vizsgaidőszakban snackeket osztanak a bentlakóknak. 

 

A kollégium, és ami előtte van 

A piszkos anyagiak 

Korea nem tartozik a legolcsóbb országok közé, ezért kell egy bizonyos anyagi felkészültség 

ahhoz, hogy az ember megengedhesse magának, hogy kint tanuljon. Az egyetemeken keresztül 

az állam eleve megköveteli, hogy igazoljuk, egy ott töltött egyetemi szemeszter esetén 

rendelkezünk legalább 5000 dollárnak megfelelő pénzzel – nagyjából ennyiben állapítják meg 

az ottlét költségét ennyi időre. Bár az igazolás behajtásával nem annyira szigorúak, mint elsőre 

gondolnánk (pláne nem OECD-országok esetében), de lényeges, hogy azelőtt kell rendelkezni 

a fent említett pénzmennyiséggel, mielőtt az egyetem folyósítaná az Erasmus+ ösztöndíjat. Az 



ösztöndíjak folyósítása ugyanis valamikor októberben történik, addigra pedig az ember több 

mint egy hónapot eltöltött kint (Koreában szeptember elsején kezdődik a tanév), be kellett 

fizetnie a kollégiumot, és bemutatnia az igazolást az anyagi helyzetéről. Figyelembe kell venni 

továbbá a repjegy árát, ami általában 300000 forint körül mozog. Ami az árszínvonalat illeti, 

némileg hasonló az itthonihoz (különösen a jelenlegi infláció közepette): némely dolgok 

drágábbak (sok számunkra alapvető étel, főleg a péksütemények és a gyümölcs), némelyek 

pedig olcsóbbak (ruhák, elektronikai cikkek, belépők). A közlekedés más elven alapul, mint 

itthon, nem bérlet van, hanem egy ún. T-money kártya, amelyet egy szabadon választott 

összeggel tölthet fel az ember, és minden utazás pénzt von le róla. Ez a költségtétel tehát attól 

függ, mennyit utazik az ember, de összességében drágábbnak ítélném meg, mint az itthoni 

rendszert. Bónusz tipp, hogy mindig legyen nálunk készpénz (és eleve érkezzünk eurval vagy 

dollárral, amit a reptéren wonra válthatunk), mert egyrészt szükséges a T-money kártya 

feltöltéséhez, másrészt a külföldi bankkártyákat nem mindig fogadják el a boltok termináljai. 

Összességében 

Koreában lenni felejthetetlen élmény. Aki oda megy Erasmusra, rendkívül jó színvonalon 

tanulhat, egy nagyon érdekes kultúrát ismerhet meg, rengeteg szépet láthat, különlegeseket ehet, 

nagyon jókat bulizhat, és olyan környező országokba is ellátogathat (például Japán), amik 

itthonról anyagilag és távolság szintjén is elérhetetlennek tűnhetnek, onnan viszont nagyon jól 

megközelíthetőek. Mindenkit bátorítok, akinek van kedve és lehetősége, hogy vegyen részt a 

mobilitási programban és válassza Koreát: ha csak fele olyan jó élménye lesz, mint nekem, 

akkor is nagyon jól fogja magát érezni. 

 



 


